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Nota van antwoord
Vraag en antwoord
De fractie van de PvdA heeft op 22 november jl naar aanleiding van een artikel op 
Binnenlandsbestuur.nl over het schrappen of verlagen van de kortingen op de gemeentepolis door 
veel zorgverzekeraars voor het komende jaar, haar zorg uitgesproken voor de gevolgen voor de 
minima die gebruik maken van de gemeentepolis.

Naar aanleiding van de voorgenomen korting hebben zij een viertal vragen gesteld.

Beantwoording van de vragen van de PvdA fractie:

1.  Deelt u de zorgen van de PvdA als het gaat om de problemen waar mensen 
voor komen te staan als ze straks meer moeten gaan betalen voor hun zorgpremie? 

Zorgverzekeraars kunnen een collectiviteitskorting geven op de zorgverzekering. Deze 
collectiviteitskorting bedroeg in 2019 maximaal 10%. Voor 2020 heeft minister Bruins van Medische 
Zorg bepaald dat de korting op collectieve zorgverzekeringen vanaf 2020 omlaag moet van 10% naar 
maximaal 5%.

De meeste zorgverzekeraars leiden verlies op de gemeentepolis. Dit komt omdat de deelnemers aan 
de gemeentepolis een relatief hoge zorgvraag hebben ten opzichte van de gemiddelde 
deelnemer. Zilveren Kruis verzorgt voor de gemeente Steenwijkerland de gemeentepolis. Omdat de 
gemeentepolis voor Zilveren Kruis verlieslatend is, heeft zij in 2017 besloten om haar aanbod aan 
gemeenten te versoberen en per 2018 geen collectiviteitskorting meer te geven op de gemeentepolis.

De gemeente Steenwijkerland biedt voor de minima via Zilveren Kruis een drietal polissen aan met 
een verschillende dekkingsgraad. Voor mensen met een laag inkomen en een lage zorgvraag is de 
Optimaal aanvullend 1 een geschikte polis. Voor mensen met een laag inkomen en hoge zorgvraag is 
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de Optimaal 3 met een uitgebreide dekking de meest geschikte zorgverzekering. Mensen met een 
gemiddelde zorgvraag kunnen gebruik maken van de Optimaal 2. Bij de diverse polissen 
betalen verzekerden een verschillend maandbedrag. In onderstaande tabel ziet u wat de burger kwijt 
is per maand. Dit is inclusief de bijdrage van de gemeente aan de gemeentepolis.

Premieopbouw 2019 en 2020

 

Uit het overzicht blijkt dat de maandelijkse premie nagenoeg gelijk is gebleven. Omdat Zilveren Kruis 
vanaf 2018 geen collectiviteitskorting meer geeft, ondervinden cliënten die gebruik maken van de 
gemeentepolis financieel nauwelijks gevolgen van de verlaging van de collectiviteitskorting. 

2.  Hoeveel mensen/huishoudens maken er op dit moment gebruik van een 
gemeentepolis of een gelijkwaardige regeling in Steenwijkerland?

In november 2019 hebben zich 494 mensen aangemeld voor de gemeentepolis. Het merendeel, ruim 
60%, maakt gebruik van de variant met de uitgebreide dekking. Van de overige verzekerden kiest 
24% voor de polis met een lage dekking. De rest, 16%, kiest voor de midden variant. 

3.  Bent u in gesprek met zorgverzekeraars om deze actie te voorkomen?

Aangezien Zilveren Kruis sinds 2018 geen collectiviteitskorting meer geeft, ondervindt de cliënt 
geen nadelige gevolgen van het verlagen van de deze korting.

4.  Zijn er plannen om, mocht deze verhoging plaats vinden, maatregelen te nemen zodat 
de mensen die nu of in de toekomst gebruik maken van deze regeling niet in de 
problemen te laten komen?

Uit het premieoverzicht (zie vraag 1) blijkt dat er nauwelijks sprake is van een verhoging van de 
maandelijkse premie. Er is daarom geen reden om aan te nemen dat er mensen in de problemen 
komen.

Vervolg
Er is geen verder vervolg noodzakelijk.

Bijlagen
1. Schriftelijke vragen PvdA .pdf
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Steenwijk, vrijdag 22 november 2019 

 
Onderwerp: Gemeentepolis voor mensen met laag inkomen wordt duurder in 2020 
 
Geacht college van Steenwijkerland, 
 
Mensen met een minimuminkomen kunnen via de gemeente een collectieve 
zorgverzekering afsluiten. De gemeente biedt dan samen met een zorgverzekeraar een 
korting zodat er minder premie betaald hoeft te worden. Dit kan ook gelden voor een deel 
van het verplichte eigen risico. 
 
Volgens Binnenlandsbestuur.nl schrappen of verlagen veel zorgverzekeraars voor het 
komende jaar de kortingen die zij geven op deze gemeentepolissen. Dit betekent dat 
mensen die gebruikmaken van deze polissen volgend jaar fors meer gaan betalen voor hun 
zorgverzekering. Landelijk is het aantal mensen dat gebruik maakt van een gemeentepolis 
flink gestegen. Na verwachting is dit in Steenwijkerland ook het geval.  
 
De PvdA maakt zich zorgen over de eventuele problemen op het moment dat de mensen 
die gebruik maken van deze polissen hier meer voor moeten betalen, denk aan 
betalingsachterstanden, maar ook aan het mijden van zorg op het moment dat men het 
niet meer kan betalen. De gevolgen van deze actie van de zorgverzekeraars kunnen 
verstrekkend zijn en dit moet volgens de fractie van de PvdA worden voorkomen. 
 
Wij hebben de volgende vragen: 
 

- Deelt u de zorgen van de PvdA als het gaat om de problemen waar mensen voor 
komen te staan als ze straks meer moeten gaan betalen voor hun zorgpremie? 

- Hoeveel mensen/huishoudens maken er op dit moment gebruik van een 
gemeentepolis of een gelijkwaardige regeling in Steenwijkerland? 

- Bent u in gesprek met zorgverzekeraars om deze actie te voorkomen? 
- Zijn er plannen om, mocht deze verhoging plaats vinden, maatregelen te nemen 

zodat de mensen die nu of in de toekomst gebruik maken van deze regeling niet in 
de problemen te laten komen? 

 
Wij zien uit naar uw reactie.  
Met vriendelijke groet,  
 
Fractie PvdA Steenwijkerland  
Mathinus Wolters 
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